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Nyomtatott és online sajtó 
 

Átadták a Nemzet Gazdásza címet 
2025. január 16. – MTI, Hír Tv, Vajma.info 

Átadták a Nemzet Gazdásza címet csütörtökön az Országházban, az idén Bata Erzsébet 

vajdasági gazdálkodó, Mocz András erdőmérnök, gazdálkodó, Vancsura József kertészmérnök, 

gazdálkodó vette át az elismerést. Az ünnepségen Kövér László, az Országgyűlés elnöke 

köszöntőbeszédében elmondta, a Nemzet Színésze, Művésze és Sportolója mellett van Nemzet 

Gazdásza nevet viselő elismerés is, a színészeket általában a világot jelentő deszkáknak otthont 

adó színházakban, a művészeket az akadémiákban, a sportolókat a sportlétesítményekben 

díjazzák, így helyénvaló, hogy a Nemzet Gazdásza díjra érdemeseket minden évben az 

Országházban köszönthessék. Hozzátette, a bizonytalansággal és kiszámíthatatlansággal 

terhelt világban a magyar gazdák legalább két dologban tisztán láthatnak. Míg a jelenlegi 

Európai Unió Bizottsága az európai mezőgazdaságot, benne a magyar mezőgazdaságot is 

folyamatosan gyengíti, szét akarja zilálni, addig a nemzeti kormány a magyar mezőgazdaságot 

erejéhez mérten védeni és erősíteni akarja. Kövér László szerint ami az Európai Unióban az 

elmúlt években történt és napjainkban is történik, az nem a véletlen műve, nem is pusztán 

téves szakmai döntések eredménye, hanem tudatos politika következménye. 

 

Kelemen Hunor: jobb lett volna, ha mandátuma lejártával Iohannis távozott 

volna a Cotroceni-palotából 
2025. január 16. – Maszol.ro 

Kelemen Hunor RMDSZ-elnök csütörtökön kijelentette, jobb lett volna, ha Klaus Iohannis 

államfő mandátuma lejártával távozik a Cotroceni-palotából, és az elnöki tisztséget ügyvivő 

jelleggel a szenátusi elnök veszi át; szerinte ezzel enyhült volna a társadalomban felgyülemlett 

„feszültség”. A Digi24 hírtelevíziónak nyilatkozó politikus hangsúlyozta: Klaus Iohannisnak 

már lejárt a mandátuma, és az alkotmány ilyen esetekben lehetővé teszi, hogy a szenátus elnöke 

– jelen esetben Ilie Bolojan – vegye át a tisztséget ügyvivő jelleggel. Ezzel Kelemen szerint 

enyhült volna a társadalomban felgyülemlett feszültség, amely „semmi jóra nem vezet”. 

Kelemen szerint Iohannis távozása lett volna a helyesebb, jobb megoldás. „Az ország 

tökéletesen működött volna egy ideiglenes elnökkel is. Igaz, ez arra kényszerített volna 

bennünket, hogy hamarabb tartsuk meg az elnökválasztást, mert ügyvivő államfő esetén 60 

napon belül meg kell szervezni az új választást” – tette hozzá. 
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Kelemen: kevesebb lesz az államtitkár, nincs szükség 1,3 millió közalkalmazottra  
2025. január 16. – Krónika, Maszol.ro  

Huszonöt százalékkal csökken az államtitkárok száma, az RMDSZ-nek is kevesebb államtitkára 

lesz a közigazgatási költségcsökkentés keretében – jelentette be csütörtökön az RMDSZ elnöke. 

Kelemen Hunor létszámleépítést szorgalmaz a közszférában, kivéve az oktatást és az 

egészségügyet. Kelemen Hunor csütörtökön videóüzenetben számolt be a Bukarestben előző 

nap lezajlott koalíciós tárgyalásokról. A szövetségi elnök ismertetése szerint az RMDSZ azt 

javasolta, hogy minden megszorítást és intézkedést, amelyre szükség van az ország 

költségvetésének rendbe tételéhez, elsősorban az állam karcsúsításával, az állami intézmények 

fogyókúrájával kell kezdeni, nem pedig a polgárokkal.  

 

Kelemen: a közigazgatási reform során nem szabad lemondani a hagyományos 

kisközösségekről 
2025. január 16. – Krónika 

A romániai közigazgatási-területi reformot nem lehet a kistelepülések hasraütésszerű 

összevonásával, csak a nagyvárosok szemszögéből kiindulva megvalósítani – szögezte le 

Kelemen Hunor, az RMDSZ elnöke. A kormánykoalícióban részt vevő RMDSZ vezetője 

csütörtökön a B1 TV-nek beszélt a témáról annak kapcsán, hogy a kormány vezető erejét adó 

Szociáldemokrata Párt (PSD) vezetősége hétfői ülésén felhatalmazta Marcel Ciolacu 

miniszterelnököt egy közigazgatási átszervezésről szóló törvénytervezet kidolgozására. 

Kelemen ennek kapcsán kifejtette: Ciolacu az elkövetkező időszakban több helyről is vár 

javaslatokat a közigazgatási-területi reformra vonatkozóan. Leszögezte: nem a megyék jelentik 

Románia problémáját, a fő probléma a központi közigazgatás eredménytelensége. Leszögezte: 

a szolgáltatások összevonásakor figyelembe kell venni a földrajzi adottságokat Minden 

populista, átpolitizált megközelítés kudarchoz vezet, és a kerítésbe fogunk csapódni. Elemzés 

nélkül, megfelelő gondolkodás nélkül, az emberek és a közösségek érdekeinek figyelembe 

vétele nélkül nem lehet jó közigazgatási reformot kidolgozni” – mutatott rá Kelemen. 

 

Fazakas Miklós a zilahi polgármester-választásról, városfejlesztésről és a 

magyarság képviseletéről 
2025. január 16. – Maszol.ro 

Új RMDSZ-es tanácsosokkal kezdte negyedik mandátumát Fazakas Miklós, Zilah 

alpolgármestere, aki a folyamatban lévő munkálatokról, tervekről, és a küszöbön álló 

alpolgármester-választásról, valamint polgármesterválasztásról számolt be a Maszolnak. „A 

parlamenti választásokon befutó helyen szerepelt Seres Dénes parlamenti képviselők és az 

újonnan megválasztott polgármesterünk, a PSD színeiben induló Ionel Ciunt, aki már két 

polgármesteri tisztséget tudhat maga mögött. Beiktatását követően, december 1-től 

alpolgármester társam, Călin-Cristian Forț, egykori városmenedzser vette át a polgármesteri 
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tisztséggel járó feladatköröket. Addig, amíg nem írnak ki egy újabb választást, ő marad az 

önkormányzat élén, valamint helyére a törvény szerint új alpolgármestert választhat a tanács” 

– részletezte Fazakas Miklós, hozzátéve, május 4-én polgármesterválasztást tartanak Zilahon. 

 

Emberközeli intézményeket ígér Gáj Nándor, a háromszéki önkormányzat új 

alelnöke 
2025. január 16. – Maszol.ro, Székelyhon 

Csütörtökön a háromszéki önkormányzat megszavazta, így elfoglalta hivatalát Gáj Nándor, a 

megyei tanács új alelnöke. A tanácsülést követő sajtótájékoztatón kiderült, az új alelnök az 

önkormányzatnak alárendelt intézményekért felel, a kulturális, művelődési, szociális, oktatási, 

turisztikai és egészségügyi intézmények tevékenységét kell összehangolnia és minőségi 

tartalommal megtöltenie. Az emberekre jobban oda fogunk figyelni, fogalmazta meg mottóját 

Gáj Nándor, aki szerint azt a gondolkodásmódot fogják a megyei tanácsnak alárendelt 

intézményekben meghonosítani, hogy a közintézmények az emberekért vannak, a polgárok kell 

legyenek az elsők. 

 

A magyar kultúra napján ünnepli születésnapját a 35 éves Helikon folyóirat  
2025. január 16. – Krónika 

Ünnepi lapszámbemutatóval egybekötött irodalmi estre várja az érdeklődőket a 35. 

születésnapját ünneplő Helikon folyóirat szerkesztősége. Az eseményt a magyar kultúra 

napján, január 22-én, szerdán 19 órától tartják a Vallásszabadság Házában Kolozsváron. Tehát 

a Helikon ihletadó szent hegy, lakóhelye az Apollón kíséretét alkotó múzsáknak, akiknek dalát 

ámulva hallgatja az egész természet” – olvasható az esemény leírásában. A vendégeket Grezsa 

Csaba főkonzul és Karácsonyi Zsolt főszerkesztő köszönti. Fellép: Demeter Zsuzsa, Egyed 

Emese, Horváth Benji, Jakabffy Tamás, Király László, László Noémi, Mărcuțiu-Rácz Dóra, 

Márton Evelin, Nagy Zalán, Papp Attila Zsolt, Szántai János. Közreműködik: Kántor Melinda 

és Dimény Áron színművész Az esemény társszervezője Magyarország Kolozsvári 

Főkonzulátusa.  

 

Nem elég időben elkezdeni a toborzást a Székely Szabadság Napjára  
2025. január 16. – Székelyhon 

A székely vértanúk emléknapja, március 10-e a Székely Szabadság Napja. Ezen a napon 

ünnepeljük a szabadság eszményét, amely közösségformáló és közösséget megőrző erő. „A 

szabadság gondolata forrása a cselekvésnek, és egyetlen kerete a létnek, amely a kisebbségi 

sorsot elviselhetővé teszi. Gyülekezzünk Marosvásárhelyen, a Székely Vértanúk emlékművénél 

március 10-én, 16 órakor ezernyi székely zászlóval, autonómiát követelő feliratokkal, a székely 

falvakat és városokat jelző táblákkal. Legyünk annyian, hogy ne szoríthassanak fel minket a 

járdára, legyünk annyian, hogy visszariasszuk a közigazgatási átszervezés tervezőit Székelyföld 

feldarabolásától vagy beolvasztásától, legyünk annyian, hogy nyomatékot tudjunk adni a 

jelmondatnak: Székelyföld egy és oszthatatlan! Székelyföld területi autonómiája 
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elengedhetetlen része annak a rendnek, amelyet Romániában akarunk” – írja felhívásukban a 

Székely Nemzeti Tanács.  

                               
A Magyar Szövetség őszinte részvétét fejezi ki a késes támadás két áldozata 

családjának 
2025. január 16. – Felvidék.ma  

A Szepesófalu gimnáziumában történt tragédiáról még nem tudunk sokat, amit viszont 

mindannyian érzékelünk, az a társadalomban felgyülemlett feszültség, a gyűlöletbeszédek 

sokasága, illetve az, hogy a verbális agresszivitás a politika és a közbeszéd elfogadott eszköze 

lett. Szlovákia a kormányfő ellen 2024. május 15-én elkövetett merényletet sem dolgozhatta 

fel. A politikusaink még egy ilyen helyzetben sem voltak képesek félretenni a korábbi 

ellentéteket. Zuzana Čaputová és Peter Pellegrini államfők sem tudták egy asztalhoz ültetni a 

koalíciós és az ellenzéki pártvezetőket. Ha ezen továbbra sem tudunk vagy akarunk változtatni, 

számolnunk kell azzal, hogy a figyelem felkeltését szolgáló erőszakos esetek gyakoribbá, az 

agresszivitás pedig normalitássá válik. Ezt pedig nem akarhatjuk. 

 

Letették az ipolysági Bartók Béla Kulturális Központ alapkövét 
2025. január 16. – Ma7, Felvidek.ma  

„Újabb mérföldkő a Bartók Béla Kulturális Központ életében. Elindult a város újkori 

történetének legnagyobb volumenű beruházása egy nemzetközi projekt keretén belül!” – 

számolt be a város polgármestere, Zachar Pál utalva arra, hogy 2025. január 16-án jelképes 

gesztusként letették a központ alapkövét. A hét folyamán már a felújítási munkálatok is 

megkezdődtek. A polgármester hangsúlyozta, hogy 2022 nyarán született meg a gondolat, hogy 

Ipolyságnak szüksége lenne egy kulturális központra. Ezt a polgármesteri kampányában meg 

is ígérte. Az épület jelen állapotában nem használható. A projekt keretén belül az épületet 

felújítjuk, hozzáépítéssel átépítjük. Az épületen belül korszerű táncterem, kiállítótér és 

próbatermek lesznek kialakítva. Ebben az épületben fog új otthonra találni az ipolysági 

Művészeti Alapiskola, mely 2026-ban már ebben az épületben fogja megkezdeni a tanévet, 

valamint további kulturális intézmények is otthonra lelnek majd itt” – részletezte Zachar Pál 

kiemelve, hogy ugyan kevesen hittek abban, hogy mindez megvalósítható, de a kitartó munka 

mindig meghozza az eredményét. 

 

Szlovák–magyar összefogással dolgoznak Somoskő és Salgó várainak 

értékmentésén 
2025. január 16. – MTI, Felvidék.ma  

Közösen dolgozik Salgótarján és a szlovákiai Sátorosbánya önkormányzata, valamint a 

salgótarjáni Dornyay Béla Múzeum Somoskő és Salgó várainak értékmentésén európai uniós 

támogatással. A Salgó–Somoskő – Két vár, egy család elnevezésű pályázatot 216 645 euróval 
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támogatta az Európai Regionális Fejlesztési Alap – tájékoztatta az MTI-t Peter Badinka, 

Sátorosbánya polgármestere és Tomás Krahulec, a Nógrád és Polyánahegyalja TDM igazgatója 

csütörtökön. Közleményük szerint régészeti és történelmi kutatásokkal, a várakat 

összekapcsoló irodalmi és történelmi alakokkal foglalkoznak, állagmegóvásokat végeznek, és a 

helyi örökség részét képező, a helyi kötődést meghatározó ipartörténeti örökségeket is 

felhasználják a program során. A pályázattal a térség látogatottságát és versenyképességét 

szeretnék erősíteni. Mint írták, Sátorosbánya önkormányzata a somoskői gótikus vár 

ágyúbástyáját és a vár főbejárati kapuját újíttatja fel, megőrizve az eredeti középkori elemeket. 

 

Új utak a digitális oktatásban: Szabadkán indult az év az SZMPSZ számára 
2025. január 16. – Felvidék.ma  

Január 5–7. között a szerbiai Szabadkán rendezték meg az Oktatási Hivatal Erasmus+ 

projektjének harmadik tanulmányútját, mely a digitális oktatási megoldásokra és az 

előremutató tantermi gyakorlatokra fókuszál. A tanulmányi kirándulás házigazdája az Észak-

bácskai Magyar Pedagógusok Egyesülete volt, akik a Szlovákiai Magyar Pedagógusok 

Szövetsége (SZMPSZ) kilenc főből álló delegációját is vendégül látták a rendezvényen. Az 

SZMPSZ tavaly áprilisában kapcsolódott be a „Köznevelési együttműködés a digitális 

módszerek és eszközök használatának támogatására Magyarországon és a szomszédos 

országokban” c. Erasmus+ projektbe, mely hét ország oktatási-köznevelési szakembereit fogja 

össze. A projekt részeként ősszel a Felvidékre és Erdélybe; januárban pedig Szabadkára 

látogattak a konzorciumi tagok küldöttségei, hogy megismerjék a helyi iskolarendszer 

sajátosságait és együtt keressék a megoldásokat a XXI. századi oktatás kihívásaira. 

 

A DAC több, mint egy futballcsapat - a DAC film elővetítése Dunaszerdahelyen 
2025. január 16. – Ma7  

2025. január 16-án, este 6 órakor rendezték meg a DAC film elővetítését a dunaszerdahelyi 

Cinemax mozitermében. A DAC mostanra már jelenséggé vált, és az összmagyar fociban is 

jelentős szerepe van. A filmet közel 10 éve tervezték már, és mostanra sikerült elkészíteni. A 

forgatás közel fél évig tartott, amelyet hosszú kutatómunka előzött meg. A film feldolgozza a 

DAC 120 éves múltját, és bemutatja, hogyan vált a klub a felvidéki magyarság szimbólumává. 

Az elővetítés a DAC szurkolói számára egy különleges moziélményt kínált. A dokumentumfilm 

a klub legjelentősebb sportteljesítményei mellett a klub politikai és társadalmi jelentőségével 

is foglalkozik, de legfőképp a klub közösségformáló szerepét mutatja be.  A vetítés előtt 

lehetőségünk volt találkozni a film rendezőjével, Tősér Ádámmal, továbbá Nagy Krisztiánnal, 

a klub PR menedzserével, valamint a klub legendás edzőjével, Pecze Károllyal.  Tősér Ádám 

rendezőt a színfalak mögött kérdeztük arról, hogy mi lenne a film legfőbb üzenete, és hogyan 

született meg a film ötlete. A rendező kitért arra is, hogy miért is számít különleges csapatnak 

a DAC, és elmondta miért volt filmre kívánkozó a DAC története. 
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Idén bővül a Magyar Nemzeti Tanács ösztöndíjrendszere 
2025. január 16. – Pannon RTV 

Az egyetemi és a főiskolai hallgatók esetében szükség mutatkozott a bővítésre – erősítette meg 

a Szabadkai Magyar Rádió vendégeként Varjú Potrebity Tatjana. Az MNT Végrehajtó 

Bizottságának oktatással megbízott tagja rámutatott arra, hogy a már meglévő jogász 

ösztöndíjprogram jól működik, és nagy számban vannak már magyar ajkú hallgatók itt, viszont 

az orvosi és a közgazdász szakmában is nagyon nagy hiány jelentkezett. Ezt a két ösztöndíjat 

hamarosan ki fogja írni a Magyar Nemzeti Tanács, tette hozzá a VB tagja. További aktuális 

információként pedig kiemelte, hogy már februárban elkezdődnek az egyetemi felvételi 

felkészítő programok, igény szerint online és tantermi órákat is szerveznek majd 

párhuzamosan. 

 

Legyél Te is a Szakma Sztárja! 
2025. január 16. – Pannon RTV 

9 szakközépiskolából, 18 felkészítő tanár segítségével, 71 diák jelentkezett az idei Szakma Sztár 

Fesztiválra Vajdaságban. A verseny első elődöntőjét Adán tartották. Az adai elődöntőn mintegy 

28 tanuló mérte össze elméleti tudását, olyan szakmák terén, mint a cukrász, a szakács, a gépi 

és CNC forgácsoló, az ipari gépész, a divatszabó, a kőműves, továbbá a központi fűtés, - és 

gázhálózat rendszerszerelő. Bajusz Péter, tanuló, Beszédes József Mezőgazdasági és Műszaki 

Iskolaközpont, Magyarkanizsa: „Készültünk erre a versenyre, viszonylag sokat. Be lett építve 

az órákba, tehát ott is figyelembe vettük a versenyt. Szerintem ez egy jó felkészülési lehetőség 

az egyetem előtt, mivel én is tovább szeretnék tanulni.” 

 

Topolya: Ideiglenesen bezárták a diákotthont 
2025. január 16. – Vajma.info 

A topolyai Mezőgazdasági Iskola Diákotthonában csőtörés történt. Emiatt döntöttek úgy, hogy 

egyelőre nem foglalhatják el a szobáikat a diákok, számukra online oktatás formájában kezdőik 

meg hétfőn a második félév. Amíg a szakemberek nem fejezik be a javítást, a kontroll 

vizsgálatokat, majd a rekonstrukciós munkálatokat, a diákotthonba nem lehet beköltözni. Dr. 

Horváth Zsolt iskolaigazgató az esettel kapcsolatban szülőértekezletet hívott össze, s 

tájékoztatta a szülőket a fejleményekről. A történtekről értesítették a minisztériumot és a 

tartományi szerveket is. Annak érdekében, hogy mielőbb visszaálljon a rend, mindent 

megtesznek, az önkormányzat támogatására is számítanak. A csőtörés okáról, valamint, hogy 

vannak-e egyéb gondok a kollégium épületében, egyelőre nem jelentek meg információk. Azt 

viszont megerősítették, hogy azok számára, akik nem a diákotthonban laknak, hétfőn 

hagyományos módon megkezdődik a második félév. 
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Elismerés Siflis Zoltánnak 
2025. január 16. – Pannon RTV 

A Magyar Filmakadémia Aranyérmével tüntetik ki Siflis Zoltán Balázs Béla-díjas vajdasági 

filmrendezőt. A filmszakmai egyesület a magyar kultúra napján, január 22-én adja át a 

Filmakadémiai Aranyérmeket közösségük azon tagjainak, akik kiemelkedő tevékenységükkel 

vagy akár életművükkel szolgálták a magyar mozgóképkultúrát. Hosszas szakmai egyeztetés 

után, különböző területeket figyelembe véve, érdemes és értékes szakmai teljesítményeket 

értékelve az egyesület elnöksége többek között Siflis Zoltán akadémiai tagnak adja át az 

elismerést a budapesti Uránia Nemzeti Filmszínház kávézójában. A Magyar Filmakadémia 

Aranyérmeit először adják át - áll az egyesület közleményében. A Magyar Filmakadémiát a 

magyar filmművészet és filmipar hosszú távú fejlődésének ösztönzése, a filmszakmai ágazat és 

a filmszakmában működő alkotók érdekérvényesítése, az alkotók munkakörülményeinek 

javítása, társadalmi és művészi megbecsülésük elősegítése céljából hívták életre.  

                    
Berki Marianna: a háború harmadik évében sem maradtak el a Kárpátaljának 

szánt gazdaságfejlesztési támogatások 
2025. január 16. – Karpat.in.ua 

Fontos, hogy a harci cselekményektől legtávolabb lévő hátországban, Kárpátalján minden 

nehézség ellenére működjön a gazdaság. Ehhez igyekezett hozzájárulni a magyar állam azzal, 

hogy a háború harmadik évében sem állította le a Kárpátaljának szánt gazdaságfejlesztési 

támogatásokat. A lebonyolító „Egán Ede” Gazdaságfejlesztési Központ” Jótékonysági 

Alapítvány elmúlt évéről kérdeztük Berki Marianna igazgatót. – Milyen támogatási 

programokat bonyolított az alapítvány 2024-ben? – Az elmúlt évben lezártuk a 2019-ben 

Mezőgazdaság – 2019 címmel meghirdetett mezőgazdasági pályázatot. A felhívás keretében 

685 nyertes pályázat született, ebből támogatásban részesült 409 mezőgazdász több mint 1,2 

milliárd Ft értékben. Az alapítvány az adott pályázati kör záróbeszámolóját és pénzügyi 

elszámolásait elkészítette, benyújtotta a magyar Külgazdasági és Külügyminisztérium részére, 

amelyet elfogadott a támogató. 

 

Balogh Lívia: A kárpátaljai magyarság érdekképviselete továbbra is fontos, ezért 

dolgozunk 
2025. január 16. – Karpataljalap.net 

A kárpátaljai magyarság olyan közösség, amely a szülőföldjét szerető, hazavágyó, otthon 

boldogulni kívánó emberekből áll. Ezt jól bizonyítja a kulturális életre, a hagyományaink 

ápolására, a közösségben való kiteljesedésre vágyó igény, amihez mindig odaállnak a megfelelő 

támogatók. A Kárpátaljai Magyar Kulturális Szövetség (KMKSZ) a kulturális, közösségszervező 

és -építő, az oktatás és a sport terén kifejtett, illetve szociális munkájával nagymértékben 

hozzájárul a kárpátaljai magyarság ezen igényeinek teljesítéséhez, amellett, hogy a magyar 
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közösség érdekképviseletét is szem előtt tartja mind politikai, mind társadalmi és gazdasági 

téren. A 2024-es év végén az elvégzett érdemi munkáról, megvalósult programokról, jövőbeni 

tervekről Balogh Líviát, a KMKSZ Ungvári Középszintű Szervezetének, illetve a Szövetség 

Csapi Alapszervezetének elnökét kérdeztük. 

 

Lázadás Kárpátalján 
2025. január 17. – Magyar Nemzet 

„Kárpátalján lázadást szerveztek a TCC (területi emberfogadó központ, a katonai bizottság 

neve Ukrajnában – a szerk. megjegyzése) és a rendőrség alkalmazottai ellen” – írja a Strana.ua 

a Telegram-csatornáján. A kiadványban szereplő felvételeken látható, hogy a vidéki úton 

rendőrségi és nemzetőrségi járművek állnak, az utcán pedig rohamlöveggel felszerelt rendőrök 

járőröznek. A rendfenntartók járművei között gyermekes nők sétálnak, és felháborodva veszik 

tudomásul, hogy a férfiakat erőszakkal viszik előre. Korábban, májusban egy ukrán 

tévécsatorna arról számolt be, hogy lövöldözés történt az ukrajnai Zakarpatszkaja régióban 

található Vynohradov város katonai toborzóközpontja előtt. A lakosok felháborodtak azon, 

hogy a katonatisztek egyenesen a piacról vitték el a falubelijüket. A központhoz egy csoport 

érkezett, és elállta a katonai sorozó iroda kijáratát. Az ukrán fegyveres erők erőszakos 

mozgósításáról készült videók széles körben terjednek az interneten, amelyeken az ukrán 

katonai bizottságok képviselői kisbuszokban viszik el a férfiakat, gyakran megverik a 

fogvatartottakat és erőszakot alkalmaznak velük szemben. 

 

Ezer rászoruló család kapott élelmiszercsomagokat az Ökumenikus 

Segélyszervezettől 
2025. január 16. – Karpat.in.ua 

Közel három évtizede segíti Kárpátalján a rászoruló családokat, gyermekeket és időseket a 

Magyar Ökumenikus Segélyszervezet. Az elmúlt években a korábbinál is nagyobb szükség van 

a segítségre, hiszen a hosszú évek óta fennálló gazdasági kihívások, az emelkedő élelmiszer és 

energiaárak mellett a háború és annak hatásai is egyre nehezebb helyzetek elé állították a 

kárpátaljai rászorulókat. A téli időszakban a segélyszervezet, Magyarország Külgazdasági és 

Külügyminisztériumának támogatásával, több programot is lebonyolított, hiszen több mint 

400 rászoruló családnak biztosítottak 500-500 kilogramm brikettet, az elmúlt hónap folyamán 

pedig 1000 rászoruló családnak adtak át élelmiszercsomagokat. 

 

Emlékistentisztelet Gulácsy Lajos születésének századik évfordulója alkalmából 
2025. január 16. – Karpat.in.ua 

Száz évvel ezelőtt született Gulácsy Lajos, a Kárpátaljai Református Egyház egykori püspöke, 

akit a szovjet hatóságok vallásos tevékenysége miatt 1949-ben 10 év börtönre ítéltek. 

Kényszermunkára Kazahsztánba hurcolták, de nem tudták megtörni. Hazatérése után is élete 

egyik legfőbb célja az volt, hogy lelkész lehessen. Ez 1979-ben valósult meg. Ettől kezdve élete 

utolsó napjáig végezte a szolgálatot Kárpátalja különböző településein, köztük Munkácson. A 

gyülekezet hálaadó istentisztelettel emlékezett a mindenki által szeretett és tisztelt 
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lelkipásztorra. Az alkalmon Balog Zoltán, a Dunamelléki Református Egyházkerület püspöke 

lekciójában kiemelte: Gulácsy Lajos Istentől erős hitet kapott ajándékba, amelyet egész élete 

során megtartott, még a legnehezebb körülmények között is.  

  
A magyar kultúra az identitásunk meghatározója 
2025. január 16. – Képes Újság 

Mi az, ami összeköt minket, és ami generációról generációra hagyományozódik? A kultúra. 

Január 22-én, a magyar kultúra közelgő napján meg is ünnepeljük azt, ami ránk mint 

közösségre a legjellemzőbb: nyelvünket és hagyományainkat. Megkérdeztünk fiatalokat, 

idősebbeket, tanárokat és hétköznapi embereket, hogy mit jelent számukra nemzeti kultúránk. 

A magyar kultúra identitásunk alapköve. Külhoni magyarokként különleges felelősséget 

viselünk, hogy megőrizzük és továbbadjuk nemzeti kultúránkat, amely több mint ezer éve köti 

össze a magyarokat, bárhol is éljenek a világban. Hogy mit jelent a magyar kultúra számomra? 

Az életet jelenti, hiszen ebben nőttem fel, ebben éltem le az életem és élek a mai napig is. 

 

A Várdaróc FC kezdők csapata a mohácsi Busó Kupán 

2025. január 16. – Képes Újság 

A Várdaróc Labdarúgó Klub U11-es korosztálya a hétvégén a mohácsi (Magyarország) Busó 

Kupán szerepelt. A nemzetközi teremlabdarúgó-tornát az utánpótlásnevelés jegyében 

rendezték meg 6. alkalommal. A Várdaróc Futballklub rengeteget fektet utánpótlásnevelésbe, 

a fiatalokat a felnőtt csapat teljesítménye motiválja. Az első focitorna, amelyen az U11-es 

korosztály részt vett, a mohácsi Busó Kupa volt a hétvégén. A nemzetközi teremlabdarúgó-

torna szervezése most már hagyományszámba megy, idén rendezték meg hatodik alkalommal. 

Izgalmas meccsekre került sor szombaton és vasárnap, az U11-U12-es korosztály kiemelkedő 

utánpótlásműhelyeinek csapatai csaptak össze a mohácsi városi sportcsarnokban.  
 

Eszék: jubileumi tizedik WineOS, Kelet-Horvátország legnagyobb és legfontosabb 

borfesztiválja 
2025. január 16. – Képes Újság  

Január 10-11-én tizedik alkalommal szervezték meg Eszéken, a Gazdasági Központban Kelet-

Horvátország legnagyobb és legfontosabb borfesztiválját, a WineOS-t. Mintegy 150 kiállító és 

800 márka mutatkozott be. Eszék-Baranya megye négy borvidéke mellett Horvátország többi 

részéből, valamint Magyarországról, Szerbiából, Bosznia-Hercegovinából, Szlovéniából, 

Észak-Macedóniából, Szlovákiából és Olaszországból is érkeztek kiállítók. A gasztronómiai és 

egyéb, a borászattal kapcsolatos kísérőtartalmakat kínáló standokból is volt bőven. A 

rendezvényen voltak drávaszögi magyar borászok is. A karancsi Szabó pincészet is szerepelt a 

kiállítók között.  
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Zenél, cserkészkedik és diákolimpiai bronzérmes a zágrábi magyar fiatal 
2025. január 16. – Képes Újság 

A zágrábi Ady Endre Magyar Kultúrkör és a Zrínyi Miklós Cserkészcsapat oszlopos tagja, 

immár pedig a 21. Nemzetközi Junior Természettudományi Olimpia bronzérmeseinek is 

egyike, mindezt 14 évesen sikerült elérnie Guzsvány Mártonnak. Guzsvány Márton nagyapja a 

Vajdaságból költözött a horvát fővárosba, ezzel együtt pedig az Ady Endre Magyar Kultúrkör 

mindennapjaiba is. Fia megőrizte anyanyelvét, aki kisfiának is továbbadta a gyökerek iránti 

tiszteletet és szeretetet. A hamarosan 15. életévét betöltő Márton pedig édesapja és nagyapja 

nyomdokaiba lépett, és fiatal kora ellenére már oszlopos tagja a zágrábi magyar egyesületnek. 

A zene és a cserkészet meghatározóak az életében. Marci a zágrábi magyar óvodába járt, 

ahonnan egyenes út vezetett a magyar tannyelvű alsó tagozatba is.  

 

Elektronikus sajtó 
 

 

Határok nélkül 
2025. január 16. – Kossuth Rádió 

 

A román kormányfő ma bejelentette: a megismételt romániai elnökválasztás első fordulóját 

május 4-én tartják. A választásokon új szabályok lesznek érvényesek – ígérte a miniszterelnök. 

Az elnökválasztást azért kell megismételni, mert a román alkotmánybíróság december 6-án 

törölte a november 24-i első forduló eredményét, két nappal a tervezett második forduló előtt. 

A májusi elnökválasztásról, RMDSZ álláspontjáról Csoma Botondot az RMDSZ Képviselőházi 

frakcióvezetőjét, a szövetség szóvivőjét kérdeztük.  

 

Szlovákiában sok iskola van, de kevés a gyerek. Állítólag 600 olyan kislétszámú iskola van, 

amelyek működésére 100 millió eurót költ az állam. Vagyis a kisebb iskolákat összevonnák, 

közös vezetéssel, egységes oktatási programmal. Csallóközcsütörtök két általános iskolája már 

így működik, de ez nem jelenti azt, hogy a fejpénz elegendő és az önkormányzatnak nem kell 

áldoznia az iskolára – mondja Őry Péter polgármester.  

 

A temesvári Bartók Béla Líceumban mindig történik valami új, és érdekes. 2025-ben, a tanév 

második felében két, az anyaország által indított programban vesz részt a az iskola az egyik a 

környezetvédelemre és az űrhajózásra fókuszál, a másik pedig művészek bevonására a tanárok 

mellett az oktatási folyamat színesebbé és hatékonyabbá tétele érdekében. Erdei Ildikót, a 

Líceum igazgatóját a „2023-2024-es tanév igazgatója” címmel tüntette ki a Temes Megyei 

Tanfelügyelőség. „Ezzel a megtisztelő elismeréssel úgy gondolom, hogy az iskola teljesítményét 

is értékelik, hiszen egy csapat vagyunk” – mondta Erdei Ildikó, aki az induló programokról is 

beszámolt.  
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Jogosítvány a jövőhöz. B, C, D kategóriájú gépjárművezetői engedély költségeinek fedezéséhez 

nyújt támogatást idén is a kolozsvári székhelyű Közösségért Alapítvány, a MOL Románia által 

rendelkezésre bocsátott pénzalapból. 18 és 25 év közötti, hátrányos anyagi körülmények között 

nevekedő, általános-, közép- vagy szakiskolai végzettséggel rendelkező fiatalok pályázhatnak 

január 27-ig - mondta András Imre, az alapítvány ügyvezető igazgatója. 

 

A helyi termékek készítésének és forgalmazásának uniós előírásairól tájékozódhatnak a 

délvidéki kistermelők a Prosperitati Alapítvány jóvoltából. A cél, hogy ezek alkalmazásával 

piacképesebb árut termeljenek. Az óév utolsó napjaiban vált elérhetővé vált az az online 

tartalom, ami a legfontosabb információkat foglalja össze. A platformot sajtótájékoztatón 

mutatták be Szabadkán.   

 

Egy év alatt 180 előadást tartott a beregszászi székhelyű Kárpátaljai Magyar Drámai Színház. 

Sin Edina igazgató kiemelte: a teátrum a háborús körülménye között is működni és fejlődni 

tud. A legnagyobb nehézséget továbbra is a folyamatos létbizonytalanság és a gyakori 

áramszünetek okozzák, amelyek már bemutató közben is érték a társulatot. 


